
Protokół Nr XVII/2015
z XVII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu  

odbytej w dniu 26 listopada 2015 roku w sali Urzędu Miejskiego.

Ustawowa liczba Radnych - 21 
Obecnych na Sesji              - 21

Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad XVII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji.
3. Przyjęcie protokołów z XIV, XV  i XVI Sesji Rady Miejskiej.
4. Informacja o realizacji inwestycji miejskich za 10 miesięcy 2015 roku.
5. Informacja  dotycząca osiągnięcia przez gminę miasto Łowicz  wytycznych     
    dyrektywy 91/271/EWG z dnia 21 maja 1991r. ujętych w Krajowym Programie    
    Oczyszczania Ścieków Komunalnych.
6.  Rozpatrzenie uchwał: 
     1/ w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto Łowicz na lata 

2015-2019,
     2/ w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2015  rok,

3/ w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych,
4/ w sprawie zmiany Uchwały Nr XIV/96/2015 Rady Miejskiej w Łowiczu       
     z dnia 29 października  2015 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
     nieruchomości, 
5/ w sprawie określenia wzorów formularzy informacji o nieruchomościach i obiektach    

budowlanych oraz deklaracji na podatek od nieruchomości ,
6/ w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Miasta Łowicza, 
7/ w sprawie udzielenia Powiatowi Łowickiemu pomocy finansowej z budżetu Miasta 
     Łowicza w formie  dotacji celowej z  przeznaczeniem na budowę  ścieżki  pieszo – 
     rowerowej w pasie drogi  powiatowej nr 2752 E- ul. Klickiego w Łowiczu ,
8/ w sprawie udzielenia Powiatowi Łowickiemu pomocy finansowej z budżetu Miasta 
     Łowicza w formie  dotacji celowej z  przeznaczeniem na budowę  ścieżki  pieszo – 
      rowerowej w pasie drogi  powiatowej nr 2752 E- ul. Jana Pawła II w Łowiczu .
9/  w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu  Profilaktyki i Rozwiązywania 
      Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania  Narkomanii na 2016 rok.

7.  Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami.
8.  Interpelacje, zapytania, sprawy różne.
9. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej.
10. Zakończenie obrad XVII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.          

Ad. 1
Otwarcia  obrad  XVII  Sesji  Rady  Miejskiej  w  Łowiczu  dokonał  Przewodniczący  Rady
Miejskiej  w Łowiczu Radny Michał  Trzoska  powitał  Radnych  oraz zaproszonych  gości:
Burmistrza  Miasta  Pana  Krzysztofa  Jana  Kalińskiego,  Zastępcę  Burmistrza  Miasta  Pana
Bogusława  Bończaka,  Sekretarza  Miasta  Panią  Marię  Więckowską, Przewodniczących
Zarządu  Osiedli, Skarbnika  Miasta  Pana  Arkadiusza  Podsędka,  Dyrektorów  jednostek,
Naczelników  Wydziałów,  Radcę  Prawnego  Panią  Jolantę  Służalską  Mrożewską,
pracowników Urzędu Miejskiego, przedstawicieli mediów.
Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska -  stwierdził, że na Sesji Rady Miejskiej
obecnych jest 21 Radnych, wobec czego podejmowane uchwały będą prawomocne. 
Na dzisiejszą  Sesję  zaproszono  przedstawicielki  „Klubu Seniora”  wraz  z  Przewodniczącą
Panią Anną Bieguszewską.
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Pani  Anna  Bieguszewska  Przewodnicząca „Klubu  Seniora”  podziękowała  za  czynny
udział  w klubie Panu Krzysztofowi Kalińskiemu Burmistrzowi Miasta,  Panu Bogusławowi
Bończakowi Zastępcy Burmistrza Miasta, Henrykowi Zasępie Wiceprzewodniczącemu Rady
Miasta, Pani Jolancie Urbanek, Pani Renacie Balik, Pani Dorocie Urbańskiej, Pani Agnieszce
Kalinowskiej,  Panu  Tadeuszowi  Żaczkowi,  Pani  Teresie  Sokalskiej,  Panu  Maciejowi
Malangiewiczowi,  Radnemu  Krystianowi  Cipińskiemu,  Panu  Armandowi  Rucie,  Panu
Michałowi Zalewskiemu, Panu Jackowi Haczykowskiemu, Panu Grzegorzowi Michalakowi.
Wymieniła Radnych, którzy otrzymali w dniu Seniora honorowe odznaki Przyjaciela Klubu:
Radna Zofia Wielemborek, Radna Zofia Kroc, Radny Krzysztof Olko, Przewodniczący Rady
Miasta  Michał  Trzoska,  Pan  Marek  Dziedziela.  Wręczyła  honorowe  odznaki  Przyjaciela
Klubu  Seniora  nieobecnym  na  Dniu  Seniora  Radnym  Dariuszowi  Dzikowi  i  Radnemu
Leszkowi Plichcie. Poinformowała, że w dniu 21.01.2016 roku o godz. 13:00 w Łowickim
Ośrodku Kultury odbędzie się spotkanie międzypokoleniowe.

Ad. 2.
Przewodniczący Michał  Trzoska  stwierdził,  że proponowany porządek obrad XVII Sesji
wraz z projektami uchwał został przesłany wszystkim  zaproszonym. 
                          Pytań i uwag oraz innych propozycji nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że skoro nie ma innych propozycji to porządek
obrad XVII Sesji pozostaje bez zmian.
 
Ad. 3.
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że protokoły z XIV XV, XVI Sesji zostały
wyłożone w Biurze Rady Miejskiej oraz na sali obrad. Sekretarzem XIV  Sesji  był Radny
Jerzy  Stobnicki.  Sekretarzem  XV  Nadzwyczajnej  Sesji  był  Radny  Józef  Szczepanik.
Sekretarzem XVI Nadzwyczajnej  Sesji  był Radna Zofia Wielemborek. Sekretarze Sesji oraz
Radni nie zgłosili uwag do protokołów.      
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że skoro uwag nie zgłoszono, Protokoły z XIV,
XV, XVI Sesji zostały przyjęte bez zmian.
Przewodniczący Rady Miejskiej na Sekretarza XVII Sesji  Rady Miejskiej  zaproponował
Radnego Krzysztofa Wieteskę, który wyraził zgodę

Ad.4.
Informację  o realizacji inwestycji miejskich za 10 miesięcy 2015 roku -  informację  
przedstawił Pan Grzegorz Pełka Naczelnik Wydziału Inwestycji i Remontów.

(stanowi załącznik)

Radny  Robert  Wójcik podziękował  za  wykonanie  placu  zabaw przy  ul.  Włókienniczej.
Zapytał  co  będzie  wykonywane  w  związku  z  zadoleniami  w  kostce  chodnikowej,
powiększającymi  się  szparami  w  kostce  oraz  wodą  stojącą  po  ulewach  przed  sklepami
metalowymi na ul. Józefa Piłsudskiego.
Radny Krzysztof Janicki podziękował za wykonanie boiska do koszykówki na os. Górki.
Zapytał,  jaki  jest  okres  gwarancji  na  wykonanie  tego  zadania,  czy  płatności  już  są
zrealizowane w całości.
Radna Zofia Wielemborek stwierdziła, że 35 % ogółu budżetu inwestycyjnego pozyskało
miasto  z  różnych  źródeł  to  bardzo  imponująca  kwota.  Podziękowała,  za  zamontowanie
urządzeń fitness na os. Starzyńskiego. 
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Pan  Grzegorz  Pełka  Naczelnik  WIR poinformował,  że  gwarancja  użytkowania  na  ul.
Piłsudskiego to okres 5 lat. Poinformował, że będą wykonywane przeglądy ulicy co pół roku
lub raz w roku. Na ul. Piłsudskiego nie ma dziur, co najwyżej jest zadolenie.  Obiecał,  że
Urząd Miasta będzie egzekwować od wykonawcy uporządkowania tego terenu. W przypadku
problemu przez sklepami metalowymi, miasto zrobiło tak, aby woda z ulic nie wylewała się
na  teren  posesji  prywatnej.  Przy dużych  ulewach  kałuże  będą  osiadać.  Będą prowadzone
rozmowy  z  GS  „Samopomoc  Chłopska”  o  wykonanie  kanalizacji  deszczowej.  Ul.
Piłsudskiego  tez  może  być  częściowo  podtopiona.  Stwierdził,  że  kanalizacja  na  ul.
Starzyńskiego częściowo pomogłaby i zabezpieczyła przed podtopieniami. Okres gwarancji
na wykonanie boiska na osiedlu Górki wynosi minimum 2 lata. Płatności nie zostały w całości
zrealizowane.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta zapewnił,  że  Urząd  Miasta  zadba  o  budżet
obywatelski realizowany na osiedlu Górki.
Radny  Robert  Wójcik zapytał,  czy  jest  możliwe  porozumienie  z  GS  „Samopomoc
Chłopska”,  aby  utworzyć  na  ul.  Piłsudskiego  2  kratki,  które  odprowadzałyby  wodę  do
kanalizacji deszczowej.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta przypomniał,  że  osobiście  przeprowadzał
rozmowy z osobami wynajmującymi pomieszczenia na sklepy od Gminnej Spółdzielni. Jeżeli
będzie wola właścicieli sklepu i Gminnej Spółdzielni Samopomoc Chłopska, to Zakład Usług
Komunalnych może ułożyć kostkę, którą właściciel sam zakupi. 
Pan  Grzegorz  Pełka  Naczelnik  WIR poinformował,  że  są  ograniczenia  prawem
budowlanym.  Po  zakończeniu  inwestycji  można  omówić  tę  sprawę.  Przydałoby  się
powiększenie  zatok  parkingowych.  Można  rozmawiać  z  Prezesem  o  wspólnej  zatoce
parkingowej i o chodniku. Zrobiona została duża zatoka parkingowa na ul. Piłsudskiego  na
wysokości KS „Pelikan” i Marketu Kaufland. 
Radny Marek Boroski poinformował, że były dwie awarie wody na ul. Dolnej. Stwierdził,
że niektóre zasuwy wymagają wymiany. Poprosił o wykonanie inwentaryzacji na odcinku ul.
Dolnej.
Pan Grzegorz  Pełka  Naczelnik  WIR poinformował,  że  ZUK część  zasuwów wymienił,
zostanie wykonany większy przegląd.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu i  Finansów – przedstawiła  Przewodnicząca Komisji  Radna Zofia
Wielemborek.
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej  –  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Rady
Leszek Plichta. 

(stanowią załączniki)
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził,  że  Rada Miejska przyjęła informację  do
wiadomości.

Ad.5
Informacja  dotycząca osiągnięcia przez gminę miasto Łowicz  wytycznych  dyrektywy
91/271/EWG  z  dnia  21  maja  1991r.  ujętych  w  Krajowym  Programie  Oczyszczania
Ścieków Komunalnych- przedstawił Pan Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału 
Spraw Komunalnych.

(stanowi załącznik)
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Radny  Robert Wójcik  podziękował za przygotowanie tego materiału, poinformował, że
jest dużo gmin, które nie będą spełniać wymogu zawartego w tej dyrektywie. 

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu i  Finansów – przedstawiła  Przewodnicząca Komisji  Radna Zofia
Wielemborek.
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej  –  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Rady
Leszek Plichta. 

(stanowią załączniki)
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził,  że  Rada Miejska przyjęła informację  do
wiadomości.

Ad. 6.  Rozpatrzenie uchwał: 

 1/ Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto
Łowicz na lata 2015-2019 -  przedstawił Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta.

(stanowi załącznik)
Radni uwag, pytań nie zgłosili.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu i  Finansów – przedstawiła  Przewodnicząca Komisji  Radna Zofia
Wielemborek.
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej  –  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Rady
Leszek Plichta. 

(stanowią załączniki)
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

Głosowanie 21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził , że Rada Miejska podjęła jednogłośnie

U c h w a ł ę Nr XVII /112/2015

2/Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2015 rok-  przedstawił
Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta.

(stanowi załącznik)
Radny Robert Wójcik poinformował, że na półrocze zgodnie z upływem czasu  w podatku
CIT  i  PIT  będą  niedobory.  Podatek  CIT  nie  będzie  wykonany.  Zapytał,  czy  będzie
konieczność zmniejszenia dochodów. Poinformował,  że w szkołach nie zostaną zapłacone
w tym roku składki ZUS. Zapytał, jaka to będzie kwota.
Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta w przypadku podatku PIT za ten rok pozostały
wpływy za dwa miesiące (listopad, grudzień). Kwota, która brakuje do upływu czasu wynosi
ponad 600.000 zł.  Kwota  ta  będzie  zrealizowana.  W przypadku  podatku CIT nic  się  nie
zmieniło, prawdopodobnie zabraknie ok. 200.000-300.000 zł. Jeśli chodzi o składki ZUS to
mogą  pojawić  się  wolne  środki  i  wówczas  zostaną  one  uregulowane.  Trudno  szacować
obecnie jakie to będą kwoty.
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Przewodniczący  Rady Miejskiej  Michał  Trzoska poinformował,  że  Komisje  Związków
Miast Polskich wystąpiły z wnioskiem do Sejmu, aby podwyższyć % dochodów od podatku
PIT, które będą wpływać do miasta. 
Radna Zofia Wielemborek stwierdziła, że podległe jednostki wraz z Działem Finansowym
Urzędu Miasta będą analizować budżety i zaproponują ewentualne przesunięcia lub przeniosą
wolne środki  tytułem przedpłaty na składki ZUS.
Radny  Mariusz  Siewiera  dobrze  ze  mówimy  o  takich  rzeczach,  mają  one  wpływ  na
zaplanowanie budżetu na kilka lat.
Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska stwierdził,  że kwota wolna od podatku
powinna być wyższa.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu i  Finansów – przedstawiła  Przewodnicząca Komisji  Radna Zofia
Wielemborek.
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej  –  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Rady
Leszek Plichta. 

(stanowią załączniki)
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

Głosowanie 21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził , że Rada Miejska podjęła jednogłośnie
U c h w a ł ę Nr XVII /113/2015

3/  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków  transportowych –
przedstawiła Pani Maria Kotlarska Główny Specjalista z Wydziały Finansowego .

(stanowi załącznik)
Radni pytań, uwag nie zgłosili.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu i  Finansów – przedstawiła  Przewodnicząca Komisji  Radna Zofia
Wielemborek.
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej  –  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Rady
Leszek Plichta. 

(stanowią załączniki)
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

Głosowanie 21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził , że Rada Miejska podjęła jednogłośnie
U c h w a ł ę Nr XVII /114/2015

4/ w sprawie zmiany Uchwały Nr XIV/96/2015 Rady Miejskiej w Łowiczu  z dnia 29
października   2015  r.  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od
nieruchomości   –  przedstawiła  Pani  Maria  Kotlarska  Główny  Specjalista  z  Wydziały
Finansowego .

(stanowi załącznik)
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Radni pytań, uwag nie zgłosili.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu i  Finansów – przedstawiła  Przewodnicząca Komisji  Radna Zofia
Wielemborek.
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej  –  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Rady
Leszek Plichta. 

(stanowią załączniki)
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

Głosowanie 21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził , że Rada Miejska podjęła jednogłośnie
U c h w a ł ę Nr XVII /115/2015

5/ w sprawie określenia wzorów formularzy informacji o nieruchomościach i obiektach  
budowlanych oraz deklaracji na podatek od nieruchomości  – przedstawiła Pani Maria
Kotlarska Główny Specjalista z Wydziały Finansowego .

(stanowi załącznik)
Radni pytań, uwag nie zgłosili. 

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu i  Finansów – przedstawiła  Przewodnicząca Komisji  Radna Zofia
Wielemborek.
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej  –  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Rady
Leszek Plichta. 
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

Głosowanie 21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził , że Rada Miejska podjęła jednogłośnie

U c h w a ł ę Nr XVII /116/2015

6/ w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej stanowiącej
własność Miasta Łowicza- przedstawił Pan Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw
Komunalnych.

(stanowi załącznik)

Radny  Mariusz  Siewiera zapytał,  czego  dotyczył  wykaz  nieruchomości,  który  był
zamieszczony  na tablicy ogłoszeń.
Pan Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych poinformował, że był to
wykaz ogólnodostępny stanowiący o przeznaczeniu do wydzierżawienia tych samych działek,
które są zamieszczone w załączniku do uchwały. Wniosek o wydzierżawienie mógł złożyć
każdy podmiot. Klub „Pelikan” startował do przetargu. Procedury prowadzone przez Urząd
Miasta  nie dyskwalifikują innych oferentów. Na chwilę obecną jest zainteresowana jedna
osoba prawna. W przypadku innych zainteresowanych dzierżawą, okres dzierżawy wynosiłby
poniżej 3 lat. 

6



Radny Mariusz Siewiera zapytał, na jakiej podstawie został wyliczony czynsz dzierżawny
w wysokości 32.050 zł.
Pan Paweł Gawroński Naczelnik WSK w odpowiedzi poinformował, że czynsz dzierżawny
był  określony  przy  poprzedniej  dzierżawie  i  jest  adekwatny  do  kosztów  dzierżawy
pojedynczych  działek  na  targowicy  miejskiej.  Określany  był  na  podstawie  dochodów
z targowicy. 
Radny  Robert  Wójcik  zapytał,  co  stało  na  przeszkodzie,  aby  nie  podwyższyć  czynszu
dzierżawy na targowicy miejskiej.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta  poinformował,  że  miasto  w  tym  roku  nie
podniosło żadnych podatków. Ponadto w związku z coraz większym rozwojem w Łowiczu
handlu  wielkopowierzchniowego  są  mniejsze  dochody  z  handlu  na  targowicy  miejskiej
w porównaniu z poprzednimi latami.
Radny Robert Wójcik  zapytał,  czy Klub „Pelikan”  przez ostatnie  3 lata  nie  podwyższał
dzierżawy.
Pan  Paweł  Gawroński  Naczelnik  WSK  poinformował,  że koszty  dzierżawy  zostały
niezmienione, natomiast koszty poddzierżawy zwiększyły się.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta opłaty obowiązujące na targowicy miejskiej nie
były zmieniane od 2007 roku.
Radny  Mariusz  Siewiera poinformował,  że  Klub  „Pelikan”  posiada  zaległości  z  tytułu
czynszu  dzierżawnego  363.000  zł  tytułem  należności  głównej  i  ponad  73.000  zł  tytułem
odsetek. To jest kwota ponadrocznego czynszu dzierżawnego. Zapytał, czy kwota zaległości
się zmniejszyła czy zwiększyła. Czy władze miasta nie obawiają się, że w związku z kolejną
dzierżawą  te  zaległości  będą  wzrastać  i  będą  problemy  ze  spłatą  zobowiązań  przez  KS
„Pelikan”.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta stwierdził, że rozumie rolę Klubu Sportowego
Pelikan w Łowiczu. Klub spłaca zadłużenie od najstarszych rat od 2013 roku. Władze Miasta
nie  boją  się,  że  klub  tych  zaległości  nie  spłaci.  Przypomniał,  że  na  posiedzeniu  Komisji
Rewizyjnej  padła  propozycja,  aby  umorzyć  odsetki  klubowi  w  wysokości  73.  500  zł.
W przyszłym roku planowane jest wykonanie wstępnej dokumentacji na budowę budynku
przy ul. Starzyńskiego. 
Radny Robert Wójcik stwierdził, że nikt nie mówi o tym żeby klub likwidować i zmniejszać
mu dotacje. Od 2007 roku kwota dzierżawy nie została zwiększona. Kwoty za poddzierżawę
systematycznie się zwiększają. W ramach sprawiedliwości społecznej można podwyższyć tę
kwotę poddzierżawy dla Klubu Pelikan.
Radny Mariusz Siewiera poinformował, że wszystkie sprawy dotyczące Miasta dla Radnych
są ważne. „Pelikan” prowadzi działalność komercyjną oprócz działalności sportowej. Zapytał,
czy  zadłużenie  klubu  rośnie  czy  maleje.  Czy jest  już  porozumienie  z  klubem w sprawie
zadłużenia.  Miasto  zwiększa  zyski  „Pelikana”  z  jego  działalności  komercyjnej.  Warto
sprawdzić,  jak  klub  stara  się  spłacić  swoje  długi.  Już  raz  miasto  spłaciło  zobowiązania
„Pelikana” przejmując nieruchomości. Zapytał, czy jest możliwa zmiana statutu klubu na klub
miejski.
Przewodniczący Rady Miasta Michał Trzoska stwierdził, że przejęcie Klubu Sportowego
„Pelikan”  przez  miasto  spowodowałoby  zainwestowanie  kolejnych  środków finansowych.
Stwierdził,  że  nie  da  się  rozdzielić  działalności  komercyjnej  i  sportowej,  ponieważ
spowodowałoby to upadłość klubu. 
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Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta poinformował, że zadłużenie Klubu „Pelikan”
zmniejsza się. Miasto nie ma podpisanej ugody z klubem. Jest umowa dżentelmeńska ustna
z Prezesami Klubu Panem Wojciechem Piorunem i Panem Andrzejem Piorunem.
Radny Mariusz Siewiera stwierdził, że być może kłopoty finansowe „Pelikana” wiążą się
z tym,  że nie potrafi  gospodarować swoimi pieniędzmi.  Dżentelmeńska umowa miała  już
miejsce w 2014 roku. Polegała  ona na tym,  że miasto nie będzie egzekwować pieniędzy,
chociaż występują takie możliwości prawne. Miasto wystawiając fakturę musi odprowadzić
podatek  VAT.  Istniała  możliwość  wystąpienia  do  Urzędu  Skarbowego  o  zwrot  VAT-u
z tytułu za złe długi. Umowa dżentelmeńska nie jest dobrym rozwiązaniem. Powinno nastąpić
sformalizowanie  tej  umowy  na  piśmie.  KS  „Pelikan”  powinien  wystąpić  do  miasta
z wnioskiem o rozłożenie zaległości na raty.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta stwierdził,  że  kontrole  Komisji  Rewizyjnej
powinny być rzetelnie przeprowadzane i podsumowane w obecności całej komisji, Burmistrza
i Skarbnika Miasta. Komisja Rewizyjna na wniosek jednego z radnych badała problem, tylko
po  to,  aby  Radny  Mariusz  Siewiera  mógł  korzystać  z  materiałów  z  kontroli  na  Sesji.
Stwierdził,  że  podsumowanie  Radnego  Mariusza  Siewiery  przedstawione  na  komisji
rewizyjnej rożni się od jego wypowiedzi na dzisiejszej Sesji.
Radny Mariusz Siewiera poinformował, że  protokół z Komisji Rewizyjnej jest dostępny
w Biurze Rady. W protokole z kontroli zawarto, aby uregulować formalnie sposób rozliczenia
zaległości,  a  nie  bazować  na  jednostronnym  oświadczeniu  woli  dłużnika.  Rada  Miejska
zadecydowała o wprowadzeniu do planu pracy Komisji Rewizyjnej kontroli Klubu „Pelikan”.
Trzeba  rozmawiać  również  o  sprawach  trudnych.  Kontrola  nie  była  przeprowadzona
w zakresie szerszym, wynikała z tematu kontroli oraz z upoważnienia jakie otrzymał zespół
kontrolny.  Kontrola  była  przeprowadzona  właściwie.  Podczas  podpisywania  protokołu
z kontroli nie było żadnych zastrzeżeń Burmistrza Miasta oraz Radnych do protokołu.
Pan Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta potwierdził,  że  podpisał  protokół  z  kontroli
i udostępnił wszystkie dokumenty. Poinformował, że było możliwe przeprowadzenie kontroli
w szerszym zakresie, ponieważ wyraził na to zgodę.
Radny  Krzysztof  Janicki stwierdził,  że  członkowie  Komisji  Rewizyjnej  przeprowadzili
kontrolę  w  Klubie  „Pelikan”  w  sprawie  dzierżawy.  Stwierdzono  wysokość  zadłużenia
i  odsetek.  Była  dyskusja  odnośnie  spłaty  a  także  umorzenia  odsetek.  Zaproponowano
przeprowadzenie  rozmowy z Wiceprezesami  klubu.  Zarząd pełni  obowiązki  od niedawna.
W  rozmowie  jeden  z  Prezesów  stwierdził,  że  klub  spłaci  zaległości.  Należy  dać  szanse
Klubowi „Pelikan”.
Radny Krystian Cipiński  poinformował,  że był  członkiem zespołu kontrolującego,  brał
udział w spotkaniu z Zarządem klubu. Prezesi stwierdzili, że nie jest lekko sprawować tak
ważną  funkcję  w  obecnej  ciężkiej  sytuacji  klubu.  Wizerunek  ten  odbija  się  na  klubie.
Zaapelował, aby zachowa
 normalność i rozmawiać ze wszystkimi zainteresowanymi. 
Radny Mariusz Siewiera uznał, że „Pelikan” powinien zwrócić się z prośbą o rozłożenie
zaległości  na  raty.  Dla  „Pelikana”  było  by  to  lepszym  rozwiązaniem,  ponieważ nie  będą
naliczane  standardowe odsetki.  Można ustalić  wtedy opłatę  prolongacyjną  która jest  dużo
niższa. Sformalizowanie ustaleń na piśmie nie oznacza pogorszenia sytuacji klubu. 
Radny Leszek Plichta stwierdził, że od czasu gdy zmienił się zarząd klubu jest duża różnica,
ponieważ „Pelikan” zaczął spłaca
 dług. 
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Radny  Robert  Wójcik zapytał,  dlaczego  średnim  firmom  rodzinnym  na  targowicy
dzierżawca podwyższa dzierżawę i muszą płacić więcej, a klub od wielu lat płaci taką samą
kwotę.
Radny  Krzysztof  Olko stwierdził,  że  niektórzy  Radni  próbują  zbić  medialny  kapitał  na
klubie „Pelikan”. Od czasu zmiany zarządu klubu pojawiła się duża transparentność działań.
Należy dać szansę, aby klub wyszedł na prostą.
Radny Krzysztof Janicki zwrócił się do Radnego Roberta Wójcika, że jeśli ma pomysł jak
pomóc małym sklepikarzom to może zaproponować rozwiązanie.
Radny Mariusz Siewiera poinformował, że nie próbuje zbijać kapitału medialnego na klubie
„Pelikan”. Stwierdził, że zasiada w Radzie Miejskiej po to, aby ciężko pracować dla dobra
miasta. Będzie wyrażać opinie i zadawa
 pytania.
Radna Zofia Wielemborek poinformowała,  że to przykre że Radni chcą „dorżnąć” Klub
„Pelikan”,  stwierdziła,  że czas kiedy powstał klub był  dużo gorszy.  Zadłużenie nie będzie
wzrastać, jeśli klub otrzyma pomoc w umorzeniu odsetek. 
Radny Robert  Wójcik stwierdził,   że  nikt  z Radnych nie  „dożyna”  klubu. Zadano tylko
pytania. Nie podwyższenie czynszu było by wymierną pomocą dla małych i średnich firm.
Radny Krzysztof Janicki uznał, że na temat prowadzenia biznesu i podatków powinny się
wypowiadać osoby kompetentne wg. wypowiedzi byłej Premier Wielkiej Brytanii Margaret
Thatcher tylko takie osoby, które prowadziły działalność gospodarczą.
Radny Robert  Wójcik w odpowiedzi  poinformował,  że  przez  rok  prowadził  działalność
gospodarczą.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu i  Finansów – przedstawiła  Przewodnicząca Komisji  Radna Zofia
Wielemborek.
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej  –  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Rady
Leszek Plichta. 

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
Głosowanie 18 „za”, 0 „przeciw”, 3„wstrzymujących się”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził , że Rada Miejska podjęła większością głosów
                                    U c h w a ł ę Nr XVII /117/2015 

7/ w sprawie udzielenia Powiatowi Łowickiemu pomocy finansowej z budżetu Miasta
Łowicza  w formie  dotacji  celowej  z   przeznaczeniem na budowę  ścieżki   pieszo  –
rowerowej w pasie drogi  powiatowej nr 2752 E- ul. Klickiego w Łowiczu  przedstawił
Pan Grzegorz Pełka Naczelnik Wydziału Inwestycji i Remontów.

(stanowi załącznik)
Radni pytań, uwag nie zgłosili.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu i  Finansów – przedstawiła  Przewodnicząca Komisji  Radna Zofia
Wielemborek.
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Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej  –  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Rady
Leszek Plichta. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
Głosowanie 19 „za”, 0 „przeciw”, 0„wstrzymujących się”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził , że Rada Miejska podjęła jednogłośnie
                                    U c h w a ł ę Nr XVII /118/2015 

8/ w sprawie udzielenia Powiatowi Łowickiemu pomocy finansowej z budżetu Miasta
Łowicza  w formie  dotacji  celowej  z   przeznaczeniem na budowę  ścieżki   pieszo  –
rowerowej  w  pasie  drogi   powiatowej  nr  2752  E-  ul.  Jana  Pawła  II  w  Łowiczu
przedstawił Pan Grzegorz Pełka Naczelnik Wydziału Inwestycji i Remontów.

(stanowi załącznik)
Radni pytań, uwag nie zgłosili.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu i  Finansów – przedstawiła  Przewodnicząca Komisji  Radna Zofia
Wielemborek.
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej  –  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Rady
Leszek Plichta. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
Głosowanie 20 „za”, 0 „przeciw”, 0„wstrzymujących się”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził , że Rada Miejska podjęła jednogłośnie
                                    U c h w a ł ę Nr XVII /119/2015 

9/   w  sprawie  przyjęcia  Miejskiego  Programu   Profilaktyki  i  Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania  Narkomanii na 2016 rok- przedstawiła
Pani Elżbieta Szachogłuchowicz  z Wydziału Spraw Społecznych.

(stanowi załącznik)

Radny Rober Wójcik podziękował za dokonanie diagnozy stanu problemów alkoholowych.
Poinformował, że według badań Światowej Organizacji Zdrowia przeciętnie w Polsce wypija
się 12,5 litra czystego alkoholu na osobę. Jest to dwukrotnie więcej niż średnia światowa.
Pani Elżbieta Szachogłuchowicz  z WSS poinformowała, że dane są elementem diagnozy.
Stwierdziła, że tendencje w przypadku alkoholi wysokoprocentowych od kilku lat w Polsce
maleją. Wzrasta natomiast spożycie alkoholi niskoprocentowych.
Radna  Zofia  Kroc zwróciła  się  z  zapytaniem,  ile  osób  jest  w  Miejskiej  Komisji
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz jak często odbywają się jej posiedzenia. Ile
„niebieskich kart” zostało wydanych w 2015 roku.
Pani Elżbieta  Szachogłuchowicz  z WSS poinformowała,  że do niedawna skład komisji
stanowił 7 osób. Burmistrz Miasta podpisał zarządzenie, w którym zwiększył skład komisji
o  2  osoby.  Komisja  działa  w  oparciu  o  regulamin,  spotykania  odbywają  się  dwa  razy
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w miesiącu. Raz w miesiącu jest posiedzenie plenarne w pełnym składzie. Jeśli zachodzi taka
potrzeba  komisja  spotyka  się  w  mniejszym  składzie.  Przedstawiciel  Miejskiej  Komisji
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych jest członkiem zespołu interdyscyplinarnego. 
W 2015 roku komisja nie założyła żadnej niebieskiej karty. Karta może być zakładana przez
przedstawicieli policji lub MOPS-u. 
Radny Robert Wójcik zapytał, ile w ubiegłym roku odbyło się kontroli punktów sprzedaży
napojów alkoholowych przez  Miejską Komisję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych
i ile koncesji odebrano.
Pani Elżbieta Szachogłuchowicz  z WSS poinformowała, że za 2014 rok ilość kontroli była
wskazana  w  sprawozdaniu,  było  ich  16.  Wydział  Działalności  Gospodarczej  jest
odpowiedzialny za odbiór koncesji. W tym roku prawdopodobnie nie było takiego przypadku
odebrania koncesji.
Radny Krzysztof Janicki aż 52 % gimnazjalistów stwierdziło, że dostęp do dopalaczy jest
łatwy. Zapytał, jakie podjęto działania informacyjne w tym kierunku.
Pani Elżbieta Szachogłuchowicz  z WSS poinformowała, że faktycznie młodzi ludzie tak
odpowiadają  w  trakcie  przeprowadzania  diagnozy.  Dopalacze  w  Łowiczu  są  dostępne.
Profilaktyka  jest  skierowana zwłaszcza  do Szkół  Gimnazjalnych,  ponieważ na  tym etapie
edukacji  zaczyna  się  problem.  Dodała,  że  szkoły  same  wychodzą  z  inicjatywą
o  zorganizowanie  przez  miasto  konkretnej  akcji.  Poinformowała,  że  25.11.15  została
zorganizowana  konferencja  przez  Urząd  Miasta  wspólnie  z  Stacją  Sanitarno-
Epidemiologiczną oraz Polskim Czerwonym Krzyżem, na której jedno z zagadnień dotyczyło
dopalaczy. W Łowiczu był jeden przypadek  zatrucia dopalaczem w 2014 roku. Niestety dużo
sytuacji  zażycia  dopalaczy  jest  nieujawniona.  Komisja  realizuje  zadania,  jest  otwarta  na
potrzeby. Pomoc jest także świadczona rodzicom. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta potwierdził, że w tym roku nie została odebrana
żadnemu punktowi sprzedaży koncesja na sprzedaż napoi alkoholowych.

Opinię Komisji Społecznej – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Karina Sędkowska
Staszewska .
Opinię   Miejskiej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych  –  przedstawiła  Pani
Anna Bieguszewska Zastępca Przewodniczącego Komisji.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
Głosowanie 21 „za”, 0 „przeciw”, 0„wstrzymujących się”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził , że Rada Miejska podjęła jednogłośnie
                                    U c h w a ł ę Nr XVII /120/2015 

Ad. 7
Informację o działaniach w okresie między Sesjami  –  przedstawił Pan  Krzysztof Jan
Kaliński Burmistrz Miasta.

(stanowi załącznik)
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Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta odczytał pismo z Łowickiej Kurii Diecezjalnej
w sprawie utworzenia nowej Parafii Kościoła Rzymskokatolickiego oraz odpowiedź Urzędu
Miasta na pismo.

(stanowią załączniki)
Radny Krzysztof Janicki poprosił o wykonanie kopii pism. Sprawa ta była poruszana na
ostatnim zebraniu osiedlowym.  Mieszkańcy osiedla Górek nie wyrażają zgody na budowę
Kościoła.  Mieszkańcy  zostali  również  poinformowani  o  tym,  jakie  korespondencje  były
prowadzone  z  Biskupem  Łowickim  za  pośrednictwem  e-  mailów.  Zarząd  Osiedla
podtrzymuje wolę spotkania z księdzem Biskupem w tej sprawie. Na posiedzeniu Komisji
Gospodarczej i Rozwoju Miasta, Ks. Prał. Wiesław Wronka powiedział,  że „Biskup to nie
pogotowie ratunkowe i że z Radnym Janickim natychmiast nie będzie się spotykać”. 

Przewodniczący  Rady stwierdził,  że  Rada  Miejska  przyjęła  informację  
do wiadomości.

Ad. 8
Interpelacje, zapytania, sprawy różne
Radny Leszek Plichta zgłosił interpelację w sprawie budowy ścieżki rowerowej na odcinku
od ulicy Tuszewskiej do ulicy Ułańskiej.

(stanowi załącznik)
Mieszkańcy  ul.  Armii  Krajowej  zwrócili  uwagę  na  złe  zsynchronizowane  świateł  na
skrzyżowaniu ul. Poznańskiej i Armii Krajowej.
Radny Rober Wójcik zgłosił interpelacje w sprawie: 
- utwardzenia części ul. Kolejowej na skrzyżowaniu z ul. Powstańców 1863 r.,
- postawienia tablicy informacyjnej na os. Czajki i odnowienia istniejących tablic,
- wykonania przejścia dla pieszych na skrzyżowaniu ul. Kaliskiej z ul. Dziewiarską.

(stanowią załączniki)
Stwierdził,  że  jest  zażenowany  stwierdzeniem  Burmistrza  o  umowach  dżentelmeńskich.
Przypomniał,  że  obowiązuje  Uchwala  w  sprawie  szczegółowych  zasad  sposobu  i  trybu
umarzania  odraczania  lub  rozkładania  na  raty  spłaty  należności  pieniężnych  mających
charakter  cywilnoprawny  przypadających  Gminie  Miasta  Łowicza  lub  jej  jednostkom
podległym oraz wskazania organu i osób do tego uprawnionych i jeśli Klub „Pelikan” zwróci
się z wnioskiem to zostanie rozpatrzony i nie będzie problemu z kontrolą z RIO.
Radna Zofia Kroc zgłosiła interpelacje w sprawie:
-  kosztów  zamontowania  sygnalizatorów  dźwiękowych  na  skrzyżowaniu  ul.  Sikorskiego
i Starzyńskiego,
- wyposażenia miejskich autobusów w nagłośnienie,
- naniesienia murala na ścianę przy ul. Tkaczew 13,
- udzielenia informacji czy w projekcie budżetu Starostwa Powiatowego na rok 2016 ujęto
dotację Miasta Łowicza wys. 100.000 zł na wykonanie chodnika i ścieżki rowerowej przy ul.
Klickiego.

(stanowią załączniki)
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta  stwierdził,  że  wykonanie  zgłoszonych
interpelacji to koszt ok. 2.000,000 zł.
Pan Bogdan Suchanek Dyrektor  MZK poinformował,  że wniosek w sprawie wyposażenia
miejskich autobusów w nagłośnienie jest już złożony w pakiecie  inteligentnych systemów
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zarzadzania transportem. System informacji pasażerskich w ramach wniosku może działać po
zainstalowaniu całego pakietu oprogramowania. Stwierdził, że 100.000 zł nie wystarczy na
realizację tej inwestycji.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta poinformował, że jest zobowiązanie przekazania
dotacji na wykonanie chodnika i ścieżki rowerowej przy ul. Klickiego. Jeśli Powiat otrzyma
100.000 zł  to  zadanie  będzie  wykonane.  Ponadto  stwierdził,  że  miasto  przymierza  się  do
modernizacji elewacji zewnętrznych całego budynku przy ul. Tkaczew 13. Jest to budynek
należący do administracji Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej. Zadanie to zostało wpisane do
budżetu na przyszły rok.
Pani Joanna Mika Dyrektor ZGM poinformowała, że budynek przy ul. Tkaczew 13 nie jest
własnością  Gminy  Miasta  Łowicz,  nie  jest  ustalony  stan  prawny.  Z  dokumentów,  które
posiada ZGM nie wiadomo kto jest właścicielem budynku. Kamienica wymaga gruntownego
remontu.  Koszt  tego  przedsięwzięcia  będzie  wysoki.  Jest  wykonana  dokumentacja
projektowa. Należy również zmienić kolorystykę kamienicy.
Radna Karina Sędkowska- Staszewska  zaproponowała ustawienie oświetlonego świerku
na Nowym Rynku.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta poinformował,  że  miasto  nie  planowało
ustawienia choinki na Nowym Rynku. Nie ma odpowiedniego miejsca na ustawienie choinki,
będą założone ozdoby na latarniach.
Radny Jerzy Stobnicki i Radna Zofia Kroc zgłosili interpelację o umożliwienie Radnym
i  przedstawicielom  Zarządów  Osiedli  uczestnictwa  w  odbiorze  inwestycji  realizowanych
w mieście.

(stanowi załącznik)
Radny Jerzy Stobnicki poprosił, aby wszystkie spotkania, które się odbywają w mieście i są
związane z ważnymi sprawami dotyczącymi miasta odbywały się jawnie i były otwarte dla
wszystkich zainteresowanych.
Radny Jerzy Stobnicki złożył wniosek o niepodwyższanie czynszu dla osób prowadzących
działalność gospodarczą na targowicy miejskiej, której dzierżawcą jest KS „Pelikan”.

(stanowi załącznik)
Radny  Jerzy  Stobnicki poinformował  Radnych,  o  nieprzyjemnym  zdarzeniu  z  jego
udziałem, które miało miejsce 30.10.2015 roku około godziny 21:00 na skrzyżowaniu ulic
Browarnej i Zduńskiej. Stwierdził,  że nie jest tak bezpiecznie w Łowiczu jakby się mogło
wydawać.  Przytoczył  również dwa incydenty z próbą kradzieży i  napaści  na dwie starsze
kobiety.
Pan Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta  poinformował,  że  po  rozmowie  z  Radnym
Jerzym Stobnickim udał się na policję i obejrzał nagranie z monitoringu. O godzinie 21:06
trzech  młodych  ludzi  chodziło  ul.  Browarną.  Nie  została  zarejestrowana  większa  grupa.
Poinformował,  że  wszystkie  spotkania  były  zapowiadane  na  październikowej  Sesji  Rady
Miejskiej.  Posiedzenia  komisji  i  Sesji  Rady  Miejskiej  zawsze  są  jawne.  Media  nie  były
zaproszone na ostatnie spotkanie    w sprawie Kaliskiej 5, ponieważ była potrzeba rozmowy
z samymi Radnymi.  Niektórzy zachowują się zupełnie inaczej gdy są media i inaczej gdy
mediów nie ma.
Radny Jerzy Stobnicki sprostował, że nie mówił, że spotkania odbywają się w sposób tajny.
Poinformował,  że  jeden  z  mieszkańców  zapytał  czemu  spotkania  odbywają  się  tylko
w  gronie Radnych i nie ma na nich mediów.

13



Przewodniczący  Rady  Michał  Trzoska stwierdził,  że  są  sprawy o  których  w pierwszej
kolejności  należy  przedyskutować  tylko  w  gronie  Radnych  po  to,  aby  następnie
w sensowny sposób prowadzić dyskusję na Sesji Rady Miejskiej.
Radna Zofia Wielemborek stwierdziła, że Rada Miejska powinna służyć mieszkańcom po
to,  aby  jak  najlepiej  funkcjonowało  miasto.  Są  nagłe  potrzeby,  dla  których  Radni  są
zapraszani na rozmowy w konkretnych tematach. 
Radny Paweł Pięta  odczytał  wniosek o ustalanie  z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych
i Autostrad lokalizacji przystanków komunikacji miejskiej przy ul. Łódzkiej.

(stanowi załącznik)
Pan  Bogusław  Bończak  Zastępca  Burmistrza  Miasta poinformował,  że  Urząd  Miasta
przeprowadzał kilkukrotnie rozmowy z Panią Naczelnik, która zajmuje się tą sprawą. Była
również powołana Komisja Bezpieczeństwa do omówienia tej kwestii. Generalna Dyrekcja
Dróg Krajowych i Autostrad wystosowała pismo do Urzędu Miasta z wiadomością, że nie ma
możliwości  umiejscowienia  przystanku  po  drugiej  stronie  jezdni  z  powodu  zagrożenia
bezpieczeństwa  dla  ruchu  i  pieszych.  Interweniowano  w  tej  sprawie,  ale  pomysł  został
zaopiniowany negatywnie. 
Radny Jerzy Stobnicki poinformował, że incydent na ul. Zduńskiej trwał około 10 minut.
Dziwne,  że  kamery  z  monitoringu  nie  nagrały  tego  zdarzenia.  Zapytał  Pana  Krzysztofa
Kalińskiego Burmistrza Miasta czy podejrzewa, że zdarzenie to zostało wymyślone.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta stwierdził,  że  Radny  Jerzy  Stobnicki
nadinterpretuje. Powtórzył,  że oglądał z policjantem nagranie z monitoringu i nie było nic
nagrane na kamerze, nie było większej grupy osób. 
Radna Zofia Kroc poinformowała, że 30 listopada 2015 roku o godz. 11:00 odbędzie się
spotkanie z policjantem w sprawie obejrzenia nagrania z monitoringu. Istotne jest jaką rolę
spełnia monitoring na Starym Rynku i  ul. Zduńskiej. 
Przewodniczący  Rady  Michał  Trzoska  zaproponował,  aby  zmniejszyć  liczbę  tematów
w planie pracy Rady Miejskiej. Biuro Rady prześle Radnym proponowany plan pracy Rady
Miejskiej, następnie na komisjach będzie on omawiany. 
Poinformował, że w dniu 18.12.15 o godz. 13:00 w budynku Muzeum odbędzie się spotkanie
opłatkowe. 
Zapytał, ilu Radnych weźmie udział w uroczystości Gali organizowanej przez Gimnazjum nr
2 w Łowiczu.
Radna Zofia Kroc podziękowała w imieniu Zarządu Osiedla „Stare Miasto” Burmistrzowi
Miasta i jednostkom podległym za uporządkowanie liści z terenu rekreacyjnego przy Baszcie
Gen. Klickiego.
Radny  Mariusz  Siewiera zapytał,  czy  spotkanie  opłatkowe  nie  może  odbywać  się
w późniejszych godzinach. Pracuje poza Łowiczem i tak wczesna godzina jest problemem.
Przewodniczący  Rady  Michał  Trzoska poinformował,  że  organizatorem  spotkania  jest
Powiat  Łowicki,  dlatego  Rada  Miejska  w  Łowiczu  nie  ma  wpływu  na  godzinę  tej
uroczystości. 

Ad.9.
Przewodniczący Michał Trzoska poinformował, że następna Sesja planowana jest na dzień
30 grudnia  2015 r godz.12-ta z tematami :

1. Przyjęcie  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Miasta  Łowicza  i  uchwalenie
budżetu Miasta Łowicza na 2016 rok.

14



2. Uchwalenie planów pracy Rady i Komisji na 2016rok. 

Przewodniczący  Michał  Trzoska przedstawił  informację  o  planowanych  posiedzeniach
komisji w miesiącu listopadzie br. 

( stanowi załącznik)
Radny Robert Wójcik zwrócił się z prośbą, aby nie łączyć posiedzeń Komisji.
Radna  Karina  Sędkowska-  Staszewska stwierdziła,  że  rzadko  zdarza  się  sytuacja  że
Komisje obradują wspólnie.
Radna Zofia Wielemborek stwierdziła, że występują czasem wspólne tematy dla dwóch lub
więcej Komisji. Radni powinni być zadowoleni, że otrzymują komplet materiałów i obradują
wspólnie.
Radny Krzysztof  Olko zwrócił  się z  prośbą do pracowników Biura Rady,  o przesyłanie
Radnym wszystkich materiałów (również z innych komisji) drogą elektroniczną.
                              

Ad. 10.
Na tym zakończono obrady XVII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Protokołowała:                         Sekretarz Sesji: Przewodniczący Rady:

J. Kardjalik                           Krzysztof Wieteska      Michał Trzoska

A. Dylik                                  
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